
Miet Withofs is bibliothecaris van 

de Stedelijke Bibliotheek Hasselt. 

Momenteel is ze vooral bezig met de 

modernisering van de Hasseltse basis-

bibliotheek: van RFID tot aanpassing van 

het netwerk, met ook een bibliotheek-

truck. Miet is lid van de sectie Openbare 

Bibliotheken en van de Raad van Bestuur 

van de VVBAD. Ze is ook actief in de 

Bibliotheekvereniging Limburg.

Miet Withofs:

“Alleen op je eiland blijven 
werken leidt tot stilstand”
Hoe ben je in de bibliotheeksector 
beland? 
Ik was als kind al thuis in de provinciale 
bibliotheek in Hasselt. Tijdens mijn stu-
diejaren in Leuven heb ik vooral deugd 
gehad van het opzoekwerk in de verschil-
lende bibliotheken daar. Werken als licen-
tiaat Geschiedenis lag begin jaren tachtig 
niet voor de hand en bleek ook niet mijn 
ideale job. De bijkomende graduaatoplei-
ding heeft me daar wel gebracht. Via de 
bibliotheken van Wezenbeek-Oppem en 
Riemst ben ik in 1994 als bibliothecaris 
in de stedelijke bibliotheek van Hasselt 
beland. 

Wat is je leukste bibliotheekervaring?
Dat was tijdens het tweede grote ‘lees-
feest’ van onze bib in 2006. Twee maal 
op één dag een zaal met 2200 kinde-
ren uit de bol zien gaan voor een biblio-
theekverhaal, de introductie van onze 
‘Leesbeesten’, bussen van De Lijn zien 
aan- en afrijden vol schoolkinderen… Toen 
werd ik me bewust van de mogelijkheden 
van ons bibteam, van onze impact op het 
basisonderwijs, van onze eigen plaats in 
het Hasseltse socio-culturele landschap. 

Maar als ik nu terugblik, ben ik vooral 
gelukkig met de continue beweging voor-
uit van onze bibliotheek. Van een archa-
isch werkende bib met te weinig perso-
neel en middelen, volledig in de schaduw 
van de provinciale bib, naar een bib die 
een eigen plaats en taak heeft. Enkel de 
nieuwe bib in het stadscentrum is er nog 
niet.

Hoe lang ben je al actief binnen de 
VVBAD? En wat was je motivatie om lid 
te worden? 
Als student was ik al lid. Ik heb altijd 
veel steun en inspiratie gevonden in het 
samenkomen met collega’s. Alleen op je 
eiland blijven werken leidt tot stilstand. 
De bibliotheek is een sterk merk, maar 

als sector blijven we maar relevant als we 
samen nadenken over en samen werken 
vanuit een gedragen visie op de eigen 
taken en functie.

Welk thema ligt je nauw aan het hart? 
Zich constant aanpassen in een snel wijzi-
gende wereld is een noodzaak voor elke 
bib. Maar ik zit nu vooral in met de dua-
liteit tussen de nood aan lokale veranke-
ring van de bib, én de nood aan sterke 
bovenlokale ondersteuning en samenwer-
king. Of het branchedenken en handelen 
ten aanzien van werken voor het lokale 
beleid. Dit moet geen tegenstelling zijn. 
Maar de wetgever legt binnenkort de wer-
king van de openbare bibliotheek volledig 
in handen van het lokale bestuur. Alleen 
de digitale ondersteuning wordt boven-
lokaal verankerd. Maar om lokaal sterk te 
staan en doelgericht te kunnen werken, 
moeten bibliotheken taken lokaal kun-
nen loslaten en overlaten aan het boven-
lokale, of aan samenwerkingsverbanden. 
Denk bijv. aan het collectiebeheer. Of ook 
het lokaal herdenken van plaatsingssyste-
men, of van gebruikersreglementen met 
eigen regeltjes. Loslaten, samenwerken 

en meer echt klantgericht werken is de 
boodschap. Relevant zijn voor de klanten 
en de samenleving is het doel, niet het 
verbeteren van de eigen systemen.

Wat heeft de vereniging volgens jou al 
kunnen verwezenlijken? 
De VVBAD werkt steeds professioneler 
met de vinger aan de pols. Ze laat overal 
de stem van de sector horen, denk maar 
aan de discussie over auteursrecht met 
de belangenorganisaties of de voorbe-
reiding van het decreet. Het feit dat de 
VVBAD dat allemaal kan blijven doen, 
en daarin ook als partner erkend blijft, is 
een zeer grote verwezenlijking, van een 
gemotiveerd team, samen met de sector. 
Ik vind ook dat ze terug de bewaker is 

“OM LOkAAL STERk TE STAAn En DOELGERIcHT TE 
kunnEn WERkEn, MOETEn BIBLIOTHEkEn TAkEn 
LOkAAL kunnEn LOSLATEn.”

van het algemene belang van de sector, 
zeker omdat de steunpunten meer zijn 
moeten terugplooien binnen het kader 
van de opdrachtgevende overheden met 
hun eigen doelstellingen.

Hoe hoop je dat de vereniging zelf zal 
evolueren in de toekomst? 
Ik denk wel dat er terug meer inbreng en 
daadwerkelijke hulp moet komen vanuit 
de sector. De VVBAD zou meer moeten 
gesteund worden door de vakmensen. 
Langs de kant blijven staan is geen optie 
meer. 
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